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HVAD ER EN HVIDBOG 
Når Slagelse Kommune laver høringer, har borgerne mulighed 
for at fremsende bemærkninger til indholdet i høringsperioden. 
 
For at skabe overblik over tilbagemeldingerne, samler Slagelse 
Kommune de indkomne bemærkninger sammen i en hvidbog. 
Der er registreret i alt 7 bemærkninger inden for høringsfristen. 
 
Bemærkningerne er gengivet på de næste sider i en forkortet 
version, men hovedbudskaberne er uændrede. Bemærkninger-
nes fulde ordlyd ses bagest, hvor de er vedhæftet som bilag. 
 
 

PLANFORSLAGET 
Denne hvidbog omhandler høring vedr. udvikling af græsareal 
ved Skælskør Sejlklub. Høringen omfatter området, markeret på 
kortet til højre. 
 
Høringen har været fremlagt fra den 7. juni til den 21. juni 2017. 
 

 

 SKÆLSKØR SEJLKLUB
 
 
 

 
 



  INDLEDNING ▪ 3 
 

 LOKALPLAN NR. XXXX | KOMMUNEPLANTILLÆG NR. XX || HVIDBOG 

OVERSIGT  
 
Slagelse Kommune har rettidigt modtaget bemærkninger fra følgende afsendere: 
 

1. Thomas Øgaard Olsson 
Gammelgade 6, Skælskør 
 

2. Per Westergaard 
Frederiksberg 
 

3. Skælskør og Eggeselvmagle sognes Menighedsråd 
v. Bente Grathwohl, Skovvej 1, Skælskør 
 

4. Ruth Olsen 
Gammelgade 21C, Skælskør 
 

5. Thorsteinn Patursson 
Rådmandsvej 5, Skælskør 
 

6. Finn og Anni Jacobsen 
Næstved Landevej 659, Rude 
 

7. Thomas Gluud 
Degnevænget 3, 1, Skælskør 
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SAMMENFATNING 
Herunder er bemærkningerne gengivet i resumé og med Slagelse Kommunes kommentarer til 
bemærkningerne vist til venstre. Nummeret refererer til oversigten over afsendere. 
  
 

  RESUMÉ AF AFSENDERENS BEMÆRKNINGER TIL PLANFORSLAGET:  

  1. THOMAS ØGAARD OLSSON 
Mener at græsplænen, som den er nu, er helt perfekt. Den bliver brugt dagligt til al-
verdens formål. Børn og hunde, der løber og leger, drageflyvning når vinden blæser, 
kælkning når sneen falder, og den fungere også fortrinligt som ekstra parkeringsplads, 
når der er store arrangementer i byen. 
 
Mener at den også fungere æstetisk, selvom den bare er en græsplæne. Det er dens 
anonyme udtryk, der integrere den så fint i bybilledet. Der er ingen grund til at lave en 
park ud af den! 
 
Hvad angår adgang og tilgængelighed, så er det let og lige til for alle. 
 

  2.  PER WESTERGAARD 
Bemærker at byen har 2 offentligt tilgængelige grønne områder, dels et ved havnen, dels om-
rådet ved sejlklubben. Området ved sejlklubben bruges til leg for skolens børn og sejlklubbens 
børneafdeling samt en gang årligt til større sejler-arrangement. Bemærker at en tidligere be-
plantning, der hæmmede udsynet fra vejen, er fjernet efter kommunesammenlægningen og 
erstattet af lav beplantning, der giver fuldt udsyn over fjorden og det grønne område. 
 
Mener ikke at der er behov for yderligere P-pladser, nævner at der bag Skælskør Skole er ud-
lagt ca. 35 pladser, der er helt tomme fra fredag eftermiddag til mandag morgen. 
 
Foreslår at der i stedet udlægges et mindre område til jolleparkering bag ved sejlklubbens 
jolleafsnit. Parkeringspladser til kortspillere forslås lavet med græsarmeringsfliser i græskan-
ten mod nedkørslen (hvor de allerede parkerer).   
 

  3.  SKÆLSKØR OG EGGESLEVMAGLE SOGNE MENIGHEDSRÅD 
Gør indsigelse med sejlklubbens ideskitse, der blev forelagt borgermødet. Gør opmærksom på 
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de servitutter, der er tinglyst på området, som omhandler udsynet for de omkringliggende 
boliger, bl.a. Skælskør Præstegård. 
 
Gør opmærksom på, at græsarealet er det eneste sted, hvor der er udsigt til fjorden for alle 
vejfarende fra Gammel Torv og til Møllebakken. Finder at dette udsyn ødelægges, og at det 
grønne areal fungerer fint, som det er nu. 
 
Bemærker at sejlklubben tidligere har fremlagt en skitse om at opføre små træhuse, hvor det 
grønne område kun blev berørt meget lidt. Denne skitse havde menighedsrådet ingen ind-
vendinger imod.    

  4. RUTH OLSEN  
Nyder at se børnene fra skolen lege eller dyrke idræt på græsarealet. Ønsker arealet 
indrettet med lav beplantning med stenbelægning, gerne med lidt skulpturer og bæn-
ke, da der ikke er parker i byen. 
 
Bemærker, at parkerede biler kører græsset op ved vejen ned til marinaen. 
 
 

  5. THORSTEINN PATURSSON  
Gør opmærksom på, at Skælskør mister sit sidste frie grønne areal, hvor der er frit kig 
til den smukke fjord. En enestående plet, Skælskør har ved fjorden. 
 
Mener at behovet for parkeringspladser kan klares med en armering af græsset langs 
vejen ned til sejlklubben. Kan følge brugen i løbet af ugen, i snit parkerer 6-8 biler, 
resten holder på Gammelgade. Sejlklubben ønsker flere P-pladser, men er aldrig over-
fyldt, bortset fra ved kapsejlads et par gange om året. 
 
Vinteropbevaring af både foregår delvis i lader/maskinhuse, dette kan formentlig ud-
bygges, så byen ikke skal lægge plads til.  
 
Ønsker således ikke flere P-pladser, evt. kun for unge til sportsbåde og bådhuse over-
for materielhusene i den vestlige del. 
 

  6. ANNI OG FINN JACOBSEN  
Finder at sejlklubbens forslag til udnyttelse af græsarealet er meget formålstjenligt, 
især fsv. angår udvidelse af jollepladsen, adgangsforhold til jolletrailere samt forøgelse 
af parkeringspladser. Håber der vil blive arbejdet videre med projektet. Mener at nabo-
ernes opfattelse af behovet ikke er korrekte. 
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  7. THOMAS GLUUD. 
Bemærker at Skælskør Amatør Sejlklub har modtaget en skrotningsmoden kran, som 
har fået sit eget fundament i havnebassinet, betalt af sponsor. Mener at behovet er 
tvivlsomt, og kunne være løst af en mindre kran, stående mellem sejlklubben og ro-
klubben, hvor de 2 sportsbåde og 2 gummibåde, som er det eneste den nye kran be-
nyttes til, kan stå i stedet for at optage parkeringspladser. 
 
Mener at et smukt sted med en flot udsigt ikke skal ødelægges af smalle interesser. 
Mener at klubben skulle prøve at følge med tiden og kigge på, hvad Næstved og Korsør 
gør med sejlbådene om vinteren – standardiseret stativ til båden, som så kan trækkes 
væk og sættes diskret fx på jernbanearealet. Derved gives plads i sejlklubben og på 
havnen om vinteren.   
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